
Zápisnica 

zo 7. zasadnutia výboru SSS pri SAV, 
ktoré sa uskutočnilo 24.1.2024 od 13:00 v budove SÚ SAV a online cez platformu Zoom 

 

Prítomní: členovia výboru Z. Kusá, M. Zeman, J. Strussová, M. Čambáliková, G. Brutovská, 

K. Čukan, R. Hofreiter; vedúce sekcií D. Alieva, S. Capíková, K. Čavojská, 

revízori R. Bednárik, P. Czirák  

Ospravedlnení: D. Moravčíková, J. Hankovský 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie, určenie zapisovateľa/ky a overovateľa/ky 

2. Schválenie programu 

3. Prerokovanie a schválenie správy o činnosti a hospodárení SSS pri SAV v r. 2023 

4. Prerokovanie a schválenie plánu činnosti SSS pri SAV v roku 2024 

5. Rôzne 

6. Ukončenie 

 

Bod 1 Otvorenie zasadania 

Zasadanie prebiehalo hybridnou formou. Otvorila ho predsedníčka Z. Kusá a konštatovala, že 

výbor je uznášaniaschopný. Za zapisovateľku navrhla J. Strussovú a ako overovateľa M. 

Zemana. Návrh bol prijatý.  

 

Bod 2 Schválenie programu 

Program zasadania bol schválený. 

 

Bod 3 Prerokovanie a schválenie správy o činnosti a hospodárení SSS za r. 2023 

Výbor sa oboznámil s návrhom správy o činnosti a hospodárení, ktorú vypracovali Z. Kusá 

a M. Zeman. Správa sa predkladá Rade vedeckých spoločností v prvom februárovom týždni. 

Prebehla diskusia k informáciám v správe, ktorá sa týkala najmä vývoja členskej základne, 

problémom s aktualizáciou kontaktov na nových i starých členov. Chýbajú najmä kontaktné 

adresy na členov, ktorí vstupovali do SSS v r. 2020-22. Problémom sú aj kontakty na členov, 

ktorí odišli z rôznych pracovísk do dôchodku.  

V súvislosti s členskou základňou Z. Kusá informovala o možnosti podať žiadosť o príspevok 

z ISA na podporu regionálnej konferencie, v našom prípade 11. slovenských a českých 

sociologických dní. V žiadosti sa uvádza aj vývoj počtu členov za roky 2019 až 2023. Toto 

obdobie u nás odráža problémy s náborom nového členstva.  

K. Čukan navrhol, aby si výbor dal za úlohu do jesenného valného zhromaždenia preveriť 

stav členstva a aktualizovať adresár. Z. Kusá uviedla, že k tejto úlohe prizve vedúcich sekcií.  

Diskusia sa ďalej venovala uskutočneným akciám v r. 2023. V správe pre RSVS sú uvedené 

iba podujatia, ktoré sa riadne uskutočnili v danom roku, akcie, ktoré sa presúvajú do plánu 

akcií na rok 2024, sa neuvádzajú. Z. Kusá poukázala na to, že akcie, ktoré neorganizovali 

vedúci sekcií či členovia výboru, neboli dostatočne propagované. Medzi navrhovanými 

podujatiami pre rok 2024 takéto akcie nie sú. Z. Kusá poďakovala za zaslané anotácie 

podujatí uskutočnených v roku 2023. Budú využité pre účely správy o činnosti SSS pri SAV, 

ktorá bude prednesená na valnom zhromaždení spoločnosti v októbri 2024. 

M. Zeman prezentoval časť správy o financovaniu spoločnosti. Sumarizoval, že bolo 

plánovaných 15 akcií, uskutočnilo sa 12 (okrem nich sa jedna akcia východoslovenskej 

pobočky uskutočnila bez nároku na financovanie. Dve akcie boli presunuté na r. 2024 (sekcia 



sociológie kultúry, presun pre vážne rodinné dôvody vedúcej sekcie), jedna akcia (sekcia 

metodológie) bola zrušená, financie na ne plánované sa podarilo presunúť na iné schválené 

akcie. V r. 2023 dostala spoločnosť najvyššiu dotáciu za uplynulé roky - 1800 eur (žiadaných 

bolo 2100 eur), vyčerpaná bola takmer celá dotácia. Za nevyčerpané prostriedky (cca 58 eur) 

Sociologický ústav pre potreby spoločnosti nakúpil kancelárske potreby. 

Presná štruktúra výdavkov sa vypracuje v rámci podávania daňového priznania. 

Príjmy z členských príspevkov boli v r. 2023 vo výške 273 eur. M. Zeman uviedol, že najviac 

príspevkov sa uhrádza v rokoch s valným zhromaždením. Inak členské pravidelne uhrádza 

približne 50 členov, čo je štvrtina členstva. Z. Kusá pošle členom e-mail s výzvou k plateniu 

členského. 

M. Zeman informoval o ročných administratívnych nákladoch spoločnosti, ktoré sa uhrádzajú 

z členských príspevkov: 97 eur za webstránku (webhosting), 7,20 eur za doménu, 10 eur 

členské v RSVS, 100 eur vypracovanie a podanie daňového priznania, 5 eur/mes. vedenie 

účtu v banke (60 eur ročne). Celkové výdaje na fungovanie spoločnosti za r. 2023 boli vo 

výške 274,98 eur. Aktuálny stav na účte k 31.12.2023 bol 2436,03 eur. 

Z. Kusá pripomenula, že k úspore prostriedkov na réžiu prispeje prenesenie webstránky na 

web SAV. Pripomenula pracovnej skupine úlohu aktualizovať web a zaistiť jeho presun na 

web SAV ešte pred termínom valného zhromaždenia (október 2024). 

Po diskusii výbor správu o činnosti schválil s pripomienkami (úlohy spresniť počet členov 

a výber členského). 

 

Bod 4 Prerokovanie a schválenie plánu činnosti SSS pri SAV v r. 2024 

Najväčším plánovaným podujatím v r. 2024 sú 11. slovensko-české sociologické dni (KC 

SAV Stará Lesná). Požadovaný príspevok od SAV je 1000 eur, podmienkou podpory v tejto 

výške je organizácia veľkej medzinárodnej konferencie s účasťou nad 60 osôb. Podpora sa 

vzťahuje len na organizáciu akcie, nie na úhradu nákladov účastníkov. Akciu spoluorganizuje 

a bude spolufinancovať aj Sociologický ústav SAV, v. v .i. Príspevok SAV je možné použiť 

na úhradu prenájmu konferenčných priestorov (výsledok konzultácie s P SAV).  

Akcia k 60. výročiu založenia spoločnosti je plánovaná v apríli a má mať formu komornej 

panelovej diskusie s pamätníkmi (najmä z obdobia prvých troch desaťročí fungovania SSS pri 

SAV). Zámer je streamovať a nahrávať debatu. Formát bol konzultovaný s vedúcimi sekcií. 

Predpokladá sa účasť sociológov venujúcim sa tomuto obdobia vývoja sociológie na 

Slovensku. Rozpočet podujatia je zatiaľ otvorený, Z. Kusá preverí možnosť bezplatne 

uskutočniť podujatie v priestoroch P SAV (miestnosť vybavená nahrávacou technikou).
1
  

R. Bednárik mal otázku ohľadom workshopu „Rôzne dimenzie skúmania prípadu v 

spoločenských vedách“, týkala sa plánovaných mzdových nákladov pre lektora. Upozornil na 

zložitosti vyplácania mzdy cez rozpočet spoločnosti, z praktických dôvodov je lepšie preplatiť 

napr. cestovné. Následná diskusia sa venovala účelu a forme tohto podujatia, G. Brutovská 

ako predkladateľka a vedúca Východoslovenskej pobočky SSS ujasnila zámer akcie (ide o 

prednášku pre študentov zameranú na vzdelávanie v kvalitatívnej metodológii výskumu),. 

Členovia výboru (Kusá, Čukan) navrhli rozšíriť toto podujatie a zmeniť ho na workshop. G. 

Brutovská bude ďalej komunikovať o charaktere podujatia s p. Leškovou (organizátorka 

akcie).  

Ďalšou diskutovanou témou bol návrh na vydanie konferenčného zborníka zo seminára 

o umelej inteligencii (konaného v r. 2023), ktorý organizovala doc. D. Alieva. Diskusia sa 

týkala najmä spresnenia rozpočtu, v tejto veci bude nápomocný M. Zeman. 

Diskusia sa venovala aj otázke, ako sú jednotlivé podujatia propagované, do akej miery sú 

otvorené širšej verejnosti, prípadne v akých časových intervaloch ich avizovať na sociálnych 

                                                           
1
 Výsledok konzultácie s podpredsedom SAV je pozitívny: dôležité je najmä dohodnúť termín podujatia tak, aby 

nekolidoval s aktivitami P SAV, VEGA či výboru Snemu SAV 



sieťach, aby neupadli do zabudnutia. Z. Kusá o akciách spoločnosti informuje členov cez e-

mail, cez FB stránku spoločnosti a FB stránku Fandíme slov. sociológii. 

Z. Kusá ďalej upozornila na to, že veľa podujatí je plánovaných na mesiac október, kedy má 

prebehnúť aj valné zhromaždenie spoločnosti. Upozornila organizátorov na možné 

prekrývanie či kolízie podujatí s 11. slovenskými a českými dňami a tiež každoročnou 

sociologickou konferenciou v Olomouci, ktorá sa koná v októbri.. 

Diskusia sa ďalej venovala organizácii valného zhromaždenia. To je uvedené v pláne činností, 

ale v súlade s pravidlami bude financované len z vlastných zdrojov. K. Čukan navrhol, aby sa 

najbližšie zasadanie výboru venovalo len tomuto podujatiu a pripravil sa harmonogram 

ďalších stretnutí k nemu. Bude potrebné ujasniť si náklady na organizáciu a zvoliť miesto 

konania (podľa možností zadarmo). Z. Kusá navrhla ako miesto konania zasadačku 

v podkroví v budove SAV na Klemensovej 19. Súčasťou zhromaždenia bude aj udelenie cien 

A. Hirnera. Hlavnou agendou bude novelizácia stanov spoločnosti. Z. Kusá navrhla, aby sa 

najbližší výbor venovaný len príprave valného zhromaždenia stretol po 10.3. 2024. 

Po predložení plánu a následnej diskusii výbor schválil plán s pripomienkami (doplnenie 

štruktúry výdavkov niektorých podujatí).  

 

Bod 5 Rôzne  

Diskusia sa vrátila k téme členstva. Z. Kusá referovala o problémoch s náborom členov na SÚ 

SAV. Uviedla, že v dotazníku pre RSVS je aj otázka, koľko členov spoločnosti je 

z kmeňového pracoviska (aktuálne 18). Členom výboru zašle revidovaný zoznam členov.  

R. Hofreiter informoval výbor o detailoch prípravy Ceny A. Hirnera. Dôležitou otázkou je, 

ako zostaviť porotu. Avizoval, že členom výboru pošle informácie o tom, ako to robia iné 

spoločnosti (Česká sociologická spoločnosť, historici a pod.). Pripomenul, že doteraz boli len 

2 ročníky udeľovania cien. Termín pre uzávierku posielania návrhov je 1. marca. 

Z. Kusá k téme 11. slov. a čes. sociologických dní ešte doplnila, že zašle vedúcim 

konferenčných sekcií pripomienku, aby propagovali výzvu na zasielanie abstraktov 

a prihlasovanie sa do svojich sekcií rôznymi cestami.  

Z. Kusá tiež pripomenula úlohy, ktoré má výbor vykonať do valného zhromaždenia. Okrem 

vypracovania návrhu novely stanov Spoločnosti je to aj aktualizácia webstránky. Na novú 

webstránku sa dá žiadať aj finančná podpora 350 eur z ISA, no zvládneme to pokryť 

z vlastných zdrojov
2
. Bude potrebné vypracovať aj jej anglickú verziu. Zopakovala, že 

Výpočtové stredisko SAV nemá problém s presunom stránky na pôdu SAV. 

K. Čukan žiadal stanovenie termínov pre ďalšie schôdze výboru (2-3 dátumy) do júla t. r. 

Nasledujúce 8. zasadanie výboru bude medzi 8. a 15.3. 2024. 

Prvý februárový týždeň sa odovzdávajú správy pre RSVS, je to čas pre doplnenie prípadných 

dodatočných informácií. 

 

Bod 6 Ukončenie 

Z. Kusá poďakovala členom za účasť a konštruktívnu diskusiu a ukončila zasadanie o 16:10.  

 

 

Zapísala: J. Strussová                 Overil: M. Zeman 

 

   Zuzana Kusá 

Predsedníčka SSS pri SAV 

 

 

                                                           
2
 Doplňujúca poznámka Z. Kusej: Profesionálny dizajn stránky je mimo možnosti vlastných zdrojov SSS pri 

SAV. Nutné bude hľadať iné zdroje.  


